
Belangrijke bezwaren bewoners Garnwerderweg tegen de 
nieuwbouwplannen gemeentehuis bij Provinciale weg/Garnwerderweg 
“t.h.v. sportvelden” 
Raadvergadering 4 dec 19.00 u, spreker Paul de Fouw 
 
 
Goedenavond beste Raadsleden, 
 
Mijn naam is Paul de Fouw en ik sta hier om een aantal belangrijke bezwaren 
van de bewoners van de Garnwerderweg te Winsum te vertegenwoordigen 
inzake de mogelijke nieuwbouw van het gemeentehuis van Het Hogeland op de 
locatie tussen de N361 en de Garnwerderweg (voortaan hier te noemen als GW 
of “ter hoogte van de nieuwe sportvelden”).  
 
Er zijn een aantal belangrijke zorgen die ik vanavond wil onderstrepen en 
verder wil toelichten, voor zover mogelijk, in dit overhaaste 
besluitvormingstraject en gebrekkige communicatie richting belanghebbenden.  
1 van de 3 door uzelf gedefinieerde hoofdtaken van de gemeenteraad is op de 
eerste plek de bevolking van het Hogeland te vertegenwoordigen! Wij 
gaan er dan ook vanuit dat U onze zorgen serieus oppakt met als mogelijke 
conclusie de locatie van het nieuwe gemeentehuis te (her)overwegen op de plek 
van het huidige gemeente huis in Winsum. 
 
3 zaken springen eruit (zonder hier en nu volledig te kunnen zijn) met 
als doel en opdracht voor de gemeenteraad  deze mee te laten wegen in 
de besluitvorming en in ieder geval nader te onderzoeken (inclusief 
second opinion): 
 
1. Financiering 
 
In de bijlage van de agenda van vanavond vinden wij de investerings- en 
exploitatie kosten van dit nieuwbouwproject. Opvallend daarbij is, dat het 
kostenstaatje voor verbouwing van de huidige locatie gemeentehuis Winsum, 
wat veel goedkoper uitvalt, op 25 november wel gepresenteerd werd maar 
vandaag in de bijlagen schittert door afwezigheid. De oorspronkelijk beraamde 
kosten van een nieuw te bouwen gemeentehuis van € 25-35 miljoen zijn 
inmiddels gestegen naar € 57,51 miljoen, ongeacht de locatie. Oftewel daar 
komen nog allerlei kosten bij zoals aankoop grond (van de kerk bijvoorbeeld om 
parkeerplaatsen en toegangswege te realiseren), bodemonderzoek, fundering, 
de ontsluitingsroute richting Sportpark zelf, de verplaatsing of nieuwe aanleg 
van het kunstgrasveld met de eisen van de club die hiervan gebruik maakt 
(bijvoorbeeld functionele verbouwing van het clubhuis),  compensatie van te 
verwachten claims voor natuurschade en van omwonenden, om zomaar een 
greep te doen. In uw eigen gemeente zingt het bedrag van 75 miljoen euro al 
rond. Met het financiële echec van de recente bouw van de Tirrel (23 > 37 
miljoen euro dus + 50%)nog vers in het geheugen EN mijn 60 jaar 
levenservaring met het aanschouwen van de financiële malaise van 
bouwprojecten van de overheid en lokale overheden, zou een kosten 
overschrijding theoretisch doch reëel al richting de 100 miljoen euro kunnen 



gaan. Het zou mij dan ook persoonlijk niet verbazen als we eerste helft jaren 30 
met een rekening van 120 of 125 miljoen euro zitten. De vraag is wie gaat 
dat betalen? Vaag heb ik iets gehoord van verkoop van huidige 
gemeentehuizen en schuiven met potjes voor verduurzaming van gemeentelijke 
panden. Dit zou de huidige beraamde kosten van €57,5 miljoen moeten 
dekken. Met de wetenschap dat de gemeente vanaf 2026 de begroting 
structureel niet sluitend krijgt mede doordat het Rijk dat de geldkraan verder 
dichtdraait, stevenen we af op enkele andere opties: afwentelen van kosten 
excessen op de inwoners met een verdere onacceptabele lastenverzwaring, 
externe financiers of….inderdaad als aangekondigd in uw eigen risico analyse 
een Artikel 12 status. 
 
Dan volgen nu de 2 overige argumenten om dit waanzinnige -in negatieve zin- 
nieuwbouwplan op deze locatie verder te onderzoeken, te (her)overwegen, 
of beter nog ervan af te zien. 
 
2. Natuur, milieu, ecosysteem 
 

• Door toegenomen verkeer (waarover later meer) is lokaal milieu- en 
gezondheidsschade te verwachten op de GW bijvoorbeeld door 
uitlaatgassen (meer onderzoek nodig) 

• Door verwachte opstoppingen zal plaatselijk het milieu ernstige schade 
kunnen ondervinden van remstof en bandenslijtage van met name zware 
elektrische voertuigen. Mocht u het niet weten, deze stoffen zijn in heel 
Europa verantwoordelijk voor de helft van alle fijnstof uitstoot en lokaal 
dus zeer schadelijk voor onze bermen, sloten én longen. 

• Lichtvervuiling van gebouw en vooral van de parkeerplaatsen en 
ontsluitende weg voor honderden auto’s, zullen het even unieke als 
fragiele ecosyteem ernstig verstoren (denk aan vleermuizen -een 
beschermde diersoort- met zomernesten in de bomen bij het 
hockeyveld). Maar vooral ook de zeer storingsgevoelige, hier levende 
rode lijstvogels als de Grutto, en bedreigde weidevogels als de Kemphaan 
en Kievit zullen vertrekken doordat hun leefgebied tot in de verre 
omgeving vernietigd wordt. Ook hier geldt: meer onderzoek is nodig 

• Landschapsvervuiling en dus een zeer ingrijpende inbreuk op de waarde 
van het unieke Groninger landschap met wijdse uitzicht richting 
Reitdiepdal door plaatsing van een hoe dan ook nooit hier passend 
gebouw van 2 of 3 bouwlagen. Dit is een brevet van onvermogen, een 
duidelijke demonstratie van een inconsistent beleid. (Wij mogen namelijk 
als bewoner geeneens een lantaarn of een groepje bomen planten om 
deze reden, maar ook eerdere toezeggingen die eerder door de 
gemeente zijn gedaan).  

  



 
3. Veiligheid en verkeer 
 

• GW is niet gemaakt voor zoveel verkeer. Uit eerder verkeersonderzoek 
voor het sportpark bleek al dat de aanleg hiervan zorgt voor gemiddeld 
1100 extra verkeersbewegingen over de GW. Het nieuw te bouwen 
gemeentehuis gaat door gewenste ontsluitingsroute een grote extra druk 
vormen. Wij zijn dan ook benieuwd naar de uitkomsten van het in 
aug/sept 24 verschenen verkeersonderzoek. Waar zijn die? Graag 
transparantie. Met mijn boerenverstand kom ik zelf op zo’n 1500 tot 
2500 extra verkeersbewegingen per dag, met name geconcentreerd in de 
spits.  

• Als het vereiste zebrapad (met stoplichten?) over de Provinciale weg komt 
te liggen ter hoogte van het te bouwen gemeentehuis, voorzie ik grote 
vertraging van gemotoriseerd verkeer vanaf de rotonde Borgweg (nu al te 
zien…) met een mogelijke verkeersinfarct rond deze rotonde en ernstige 
file vorming met alle gevolgen van dien op de GW. 

• Dan een punt van algemene veiligheid: het OK pompstation met LPG 
reservoir aan het begin van GW. Nu al met honderden extra klanten per 
dag door beperking sigaretten verkooppunten. Mocht hier om wat voor 
reden dan ook een ongeluk ontstaan, is een inferno met grote 
ontploffingen niet ondenkbeeldig (tip: bekijk eens een filmpje van een 
ontploffende tankauto met autobrandstoffen op de social media). Lekker 
veilig gevoel voor de toekomstige 1000 ambtenaren die -anders dan de 
bewoners- daar niet vrijwillig komen te werken! 

• We zien nu al dat verkeer op de smalle GW het moeilijk heeft ook met de 
snelheid belemmerende maatregelen. Overigens was er een 30 km/h zone 
(…) toegezegd inclusief de GW; deze is tot op heden uiteraard niet 
gerealiseerd. Vrachtwagens, agrarische voertuigen en OV bussen 
schampen elkaar bij gebrek aan ruimte. Daar bedoel ik mee dat ze elkaar 
raken en schade veroorzaken. Laat staan dat er dus ruimte is voor fietsers 
en ander niet gemotoriseerd verkeer. Ik zie zelf nu al ongelukken 
gebeuren vanuit mijn raam, doordat verkeer elkaar geen voorrang gunt of 
inschattingsfouten maakt. Mochten de snelheid belemmerende objecten 
dan maar weer weggehaald worden om de doorstroom op gang te houden, 
kan ik U nu al uit ervaring vertellen wat er gaat gebeuren: In de toch al 
onoverzichtelijke bocht bij het pompstation trekken motorrijders hun 
gashendel vol open, Amerikaanse pick-ups en sportauto’s vloeren hun 
gaspedaal in de blinde hoop ter hoogte van GW 7, 8 of 9 de 100 km/h aan 
te tikken en vervolgens ter hoogte van de ontsluitingsweg met sportpark 
en toekomstige gemeente huis misschien wel de 130 of km/h te halen 
(dagelijks praktijkvoorbeeld!). Waar net een schoolkind of sportertje met 
de fiets de GW opdraait. Ik ben benieuwd wie van de 29 Raadsleden niet 
instemmen met dit ondoordachte, slecht onderzochte, haastige plan van 
nieuwbouw hier en daarmee de mede verantwoordelijkheid op zich nemen 
voor het voorkómen van de eerste verkeersdode op de GW!!!! WIE? 
 

Ik wens u veel wijsheid toe namens de bewoners van de GW. 


